4th week: UNIT 6 + 7/1
Conversation: Houses and flats. Furniture. 
Grammar: 
Verbs znát, vědět, umět
Nominative and accusative plural (Mi, F, N).
1. Konverzace:

Kdy jsi naposled letěl(a) letadlem?
Kdy jsi byl(a) naposled v kině?
Kdy jsi naposled viděl(a) rodinu?
Co jste studovali na lekci minulý týden?
Kdo učil na lekci minulý týden?
Co budeme studovat dnes?
Byl(a) jsi o víkendu v restauraci, v kině, na party, v divadle, u kamaráda, u kamarádky, v nemocnici, ve škole, v kavárně, na nádraží?

2. Opakování – minulý čas, lokál

Eva mluvila s Petrem.
Co jsi dneska dělal(a)?
Měl jsem celý den volno.
Nebyl jsem ve škole. 
Vstávala jsem výjimečně až v 9 hodin.
Co jsi dělal?
Celý den jsem pracoval. 
Plánovala jsem lekce a připravovala jsem materiály.
Byla jsem ve škole. 
Psala jsem test.
Šla jsem k doktorovi. 
Šel jsem do práce.
Díval jsem se na televizi.
Učil jsem se česky.

pozor!!
Slovensko
Ukrajina
Morava

na Slovensku
na Ukrajině
na Moravě

3. Verbs znát, vědět, umět
Compare the differences between how the verbs vědět and znát and umět are used.
Vědět – is followed by a comma and by a sentence with the expressions – co, kdo, kdy, kde…
Víš, kolik je hodin?  Nevím. 
Nevíte, kde je náměstí Svobody? Ano, vím, je blízko.
Znát – is followed by a direct object in the accusative
Znám jeho kamarádku. Neznám Václava Havla.
Umět – is followed by a verb (to know how to do something) or languages –
Umím vařit. Neumím lyžovat.
Neumím anglicky. Umím česky. 
Umíš německy? Trochu.
4. Countries and nationalities – homework – yellow book – page:, green book – page
5. Houses and flats, furniture – homework – green book – 76/5,6, 79/17 – study the vocabulary at home!

https://mluvtecesky.net/en/courses/a1/11/1/4 - části domu
https://mluvtecesky.net/en/courses/a1/11/2 - nábytek

6. Nominative and accusative plural (Mi, F, N)
homework – greenbook – page 81/25,26
https://mluvtecesky.net/en/grammar/chart_nominative_simplified
The nominative plural (1st case plural) - simplified rules for the nouns
You can use simplified rules for the nominative plural of the nouns. These rules do not work 100% of the time but they can help you in common practice.
	rule
	ending

	1. Most nouns
	-y

	2. The nouns ending in the consonant with "háček" (= a hook) (ž, š, č, ř, ď, ť, ň), c, j and -e/-ě
	-e/-ě

	3. The neuter nouns ending in -o 
	-a

	Attention: Ma
	-i




7. Listening – page 60/7-10
Focused on:
· past tense
· locative
· verbs znát, vědět, umět
· plural
· dva/dvě
· prepositions
· vocabulary
· questions




HOMEWORK
· PAPER WITH QUESTIONS – PAST TENSE
· PAPER – V, NA, U
· YELLOW BOOK – P. 56, GREEN BOOK – P. 73/46,47
·  Houses and flats, furniture – STUDY VOCABULARY!
· Nominative and accusative plural (Mi, F, N)
greenbook – page 81/26
[bookmark: _GoBack]
